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INFORMAČNÍ  LIST  O B C E  Ř Í M O V 
 

CO SE PROJEDNÁVALO NA ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
 
Na 6. zasedání ZO dne 14.3.2007 bylo schváleno: 
 zákaz pořizování jakýchkoliv nahrávek z jednání při zasedání ZO.  Jediným výstu-

pem z jednání ZO je Přepis zápisu a usnesení. Případné nutné pořízení zvukových 
nahrávek musí být předem odsouhlaseno ZO; 

 odprodej akcií České spořitelny a.s.; 
 ukončení exekučního řízení proti firmě Forest Company s.r.o (zničení veřejné cesty  

při neoprávněné těžbě lesa v r. 1997); 
 stažení výpovědí z nájmu obecních hostinců; 
 prodej nemovitosti čp. 164 - bývalé samoobsluhy s pozemkem  p. R. Lorenzovi 

s využitím prostor jako autodílny a zastřešením objektu pro zhotovení bytů; 
 rozdělení hospodářského výsledku ZŠ Římov; 
 žádost obce Magistrátu města Č. Budějovice – odbor plánování a architektury o po-
řízení Územního plánu obce Římov; 

 převzetí darovací smlouvy Kr.Ú JčK – převodu varovného informačního systému 
obyvatelstva – VISO 2002 (využíván i jako místní rozhlas zvláště v osadách) 
v hodnotě 569 tis. Kč; 

 zapojení do Petice proti diskriminaci obyvatel venkova (tato probíhá v obci, občané 
se mohou svým podpisem připojit, petice je zveřejněna ve vývěsní skříňce). 

 
ZO vzalo na vědomí: 
 zákaz používání znaku obce a praporu fyzickým i právnickým osobám bez souhlasu 

ZO (používání znaku bez souhlasu ZO k vlastní potřebě a propagaci je proti zákonu); 
 informaci o výsledku přezkoumání hospodaření obce za r. 2006; 
 žádost MV ČR o zaslání veškeré dokumentace ke stávajícímu ÚP Římov a jeho 

změnám, zvláště ve Školní ulici. Odeslání těchto dokumentů starostou obce; 
 prodej stavebních pozemků Na Hajcích firmou MANE firmě PROMSTROY. 

 
Na 7. zasedání ZO dne 18.4.2007 bylo schváleno: 
 pronájmy pozemků dle dohody se žadateli; 
 rozpočtové opatření č. 1; 
 hospodaření obce a závěrečný účet za rok 2006; 
 zpráva o výsledku přezkumu hospodaření obce Římov za rok 2006; 
 přijatá opatření k nápravě zjištěných chyb a nedostatků; 
 zajištění a výsadba lesních stromků - jasanů v obecních lesích v D. Stropnici; 
 žádosti o finanční grant na podporu oprav autobusových zastávek Římov – Tře-

boňská, Římov – Hamr; 
 odeslání stanoviska obce Římov na MV ČR ve věci pochyb rozhodnutí OZ z r. 1998 o 

úpravě ÚP; 
 převod části inventáře bývalé samoobsluhy do ZŠ a školní jídelny. 

 
ZO vzalo na vědomí: 
 zprávu Policie o bezpečnostní situaci v obci Římov za rok 2006; 
 vedení současné kroniky obce a vyjadřuje poděkování kronikářce paní M. Bártů. 
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DESET LET VYDÁVÁNÍ INFORMAČNÍCH LISTŮ OBCE ŘÍMOV 
 
Dvacátého března 1998 bylo vydáno 1. číslo Informačních listů obce Římov. Úvodem bylo 
inzerováno, že tento list bude vydáván nepravidelně, podle závažnosti, nutnosti a množství 
příspěvků od občanů, spolků a organizací. Cílem byla a nadále zůstává informovanost 
občanů, upozornění na vyhlášky a zákony, dění v obci a zajímavosti. Rovněž byla otištěna 
výzva ke spolupráci, žádosti o příspěvky a připomínky. V tomto prvém roce vyšlo 5 čísel. 
V dalších letech se stalo vydávání Info. listů již pravidlem, tj. jako dvouměsíčník. Po roce 
2002 se objevuje tzv. mimořádné (vánoční) vydání nebo označované též č. 7.  Jako 
pravidelná tiskovina podléhají i naše Info. listy tiskovému zákonu a jsou evidovány MK ČR.  
Vydávání, i když poměrně jednoduchých listů není jen tak lehkou a samozřejmou činností. 
Pro redakci je to především dobrovolná práce s řadou proseb o dodání příspěvků. Snahou 
vydavatelů je i záměr vše uskutečnit za co nejnižší finanční náklady. Z tohoto důvodu a 
z důvodu působnosti pošt nejsou Info. listy distribuovány poštou. V katastru obce působí 
kromě pošty Římov, ještě pošta Č. Budějovice – Rožnov a pošta Trhové Sviny.  Roznášku 
zabezpečují dobrovolně zastupitelé obce, chci zde podotknout, že to není jejich povinnost. 
Nestalo se poprvé, že OÚ včetně zastupitelů byl kritizován za nedodání Info. listů.  
Nedodání se děje především tam, kde naši spoluobčané nemají schránku, nebo ji mají 
vyhrazenou (uzamčenou) pouze pro Českou poštu, nebo schránku poškozenou, kde si 
místo majitele přečte - provětrá listy vítr.  

Z těchto důvodů upozorňuji všechny zájemce o Info. listy, že tyto vycházejí vždy na 
začátku každého sudého měsíce. Uzávěrka čísel je koncem lichého měsíce (kolem 24.). 

Při nedodání, za které se předem omlouváme, jsou listy vždy k dispozici na OÚ, v „I“ 
centru, v muzeu Roubenka, nebo i ve službách – v obchodech a hostincích.  

Závěrem mi dovolte, abych touto cestou poděkoval všem těm, kteří se po celou dobu 
podíleli, nebo nadále podílejí na vydávání Info. listů včetně všech přispěvovatelů. V tomto 
10 roce vydávání přeji redakci hodně úspěchu a především spokojené čtenáře. 

  Starosta obce  
 

 
 

TOMU SE ŘÍKÁ  ...      … s křížkem po funuse. 

V tomto případě přichází napsání tohoto článku až po té, co mnozí ze sousedů již svou 
činnost ukončili. O čem je řeč? O vypalování trávy.  

Tento starodávný zlozvyk opět i toto jaro zničil mnoho příslušníků mnoha druhů 
hmyzu přezimujícího v březích řek a starých suchých travních porostech.  

Pokud jsem někoho vyrušil od jeho paličských záměrů, většinou jen mávl rukou: "že 
je to zakázané?, to slyším prvně!"  

Jenomže ono to zakázané je, a není to výmysl ekologů, jak jistě neopomenou 
poznamenat někteří z vás. Jde především o Zákon o požární ochraně, který dokonce 
stanovuje pokutu ve výši až 25.000,- Kč pro fyzické osoby za porušení zákazu vypalování 
porostů, a dokonce až půl milionu může být výše pokuty osoby právnické. Podobně tyto 
prohřešky řeší Zákon o lesích a Zákon o ochraně ovzduší.  

Ale proč jen strašit zákony, nakonec i naše obecní vyhláška zakazuje pálení listí a 
trávy na našich zahradách. Proč tedy když můžeme být ohleduplnější ke svým sousedům 
bychom neměli být vstřícnější také k přírodě.  
 

Petr Mikoláš ze Římova  
http://www.rimovske-noviny.cz/  
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JAK PRODATI PRODEJNU  
 
Po dlouhé době, kdy zájem o zakoupení budovy bývalé římovské samoobsluhy byl nulový, 
nastala během několika málo dnů naprostá změna. Najednou zde byli zájemci hned dva. Ve 
chvíli, kdy obec hledala realitní kancelář, která by prodej zprostředkovala, našel se kupec. 
V tu chvíli se ovšem změnily podmínky. Přibyl ještě jeden zájemce a z přímého prodeje se 
stala akce, kterou naše radnice nazvala „nabídkovou metodou.“  

Ponechme stranou, že podobná (takto pojmenovaná) metoda nemá žádnou oporu v 
zákoně, i to, kde se tak náhle vyskytl další zájemce. Obecní radní řešili především problém 
jak do smlouvy o prodeji vložit podmínku o zachování dalšího provozu poštovního úřadu, 
který v budově sídlí. A komise pro životní prostředí a lesní hospodářství vznesla požadavek 
na to, aby další využití tohoto objektu splňovalo ekologické normy. V jednom z dřívějších 
článků, který se týkal samoobsluhy, jsem uvedl, že by nebylo příliš šťastným řešením, aby 
uprostřed vesnice, prodejna sídlí na náměstí Jana Gurreho, vznikla například opravna 
automobilů. To se ale právě teď stalo.  

Obecní zastupitelé vyslechli oba kupce a porovnali jejich záměr jak s prodejnou 
naložit a potom hlasovali. Podle mých informací, ale na jejich rozhodnutí měla největší vliv 
nabízená cena. Tu ovšem jeden ze zájemců oznámil na zasedání obecního zastupitelstva již 
před měsícem a tak je celkem možné, že se tím dostal do značné nevýhody. Také náhlý 
spěch na prodej a jen krátká doba, kterou měli další případní zájemci na předložení své 
nabídky, je poněkud zarážející.  

V minulých letech mi několikráte pan starosta "vysvětloval", že přece nemůžeme dělat 
ze Římova skanzen. To jistě nikdo nežádá, a již vůbec ne v tomto případě, kdy jde o 
nevzhlednou budovu postavenou za komunismu v akci "zet", ale v souvislosti s budoucím 
využitím bývalé prodejny potravin mne napadá jiný termín. Rarita - protože řekněte mi, 
kde jinde si uprostřed obce budují „průmyslovou zónu?“  

Pokud jsem v polední době mluvil s ostatními lidmi ze Římova, dozvídal jsem se, že 
by byli raději, aby se do budovy vrátil prodej potravin, aby zde vznikla prodejna s jinou 
v obci chybějící nabídkou. Kupodivu nikdo nechtěl opravnu automobilů, kterých je v Ří-
mově a okolí poměrně dostatečný počet a jednu z těchto provozoven již vlastní vítěz 
„nabídkové metody".  

Obecní zastupitelé se tedy při svém rozhodování naprosto nezabývali přáními 
obyvatel, ale jen výhodností prodeje pro obecní kasu.  

Přenesení opravny do nových prostor jistě nenastane ze dne na den. A také bude muset 
proběhnout podle norem, zákonů a vyhlášek. Zvláště potom podle těch, které pamatují na 
hlučnost provozu a nakládání s nebezpečnými odpady, a s ekologií vůbec. A tak, když už 
má uprostřed obce existovat opravna automobilů, nebuďme líní a dohlédněme na to, aby 
její provoz splňoval všechny podmínky, které podle zákona splňovat musí.  

Petr Mikoláš  
http://www.rimovske-noviny.cz  

 
 

TŘÍDĚNÉ ODPADY 
Prosíme spoluobčany, aby pečlivě třídili separovaný odpad do nádob k tomu určených, 
zejména plasty a sklo. PET lahve je nutné pečlivě stlačit.Ke sklu není možné přidávat 
porcelán, jinak dochází ke znehodnocení separace. Jen tak je možné zhospodárnit 
odpadové hospodářství v naší obci. 

Děkujeme. 
                                                  Komise životního prostředí obce Římov 
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K PRODEJI OBJEKTU SAMOOBSLUHY 
Protože jsem v poslední době obdržel několik anonymních protestů proti způsobu prodeje 
objektu samoobsluhy z majetku obce Římov, dovolte mi toto vyjádření. Není mým zvykem 
odpovídat na anonymní dopisy, protože ale vnímám zmíněný prodej pro velkou část našich 
spoluobčanů, zejména těch dříve narozených, kteří se na výstavbě samoobsluhy v akci "Z" 
osobně podíleli, za otázku velice citlivou, rozhodl jsem se popsat všechny aspekty 
uvedeného prodeje tak jak je vnímám z pohledu zastupitele v obecním zastupitelstvu obce 
Římov.  

   O prodeji zmíněného objektu rozhodlo již minulé zastupitelstvo, protože odmítlo 
prodejnu dále dotovat a udržovat. Řada zastupitelů zároveň odvážně po celou dobu 
předjímala názor, že při existenci současné“ obchodní sítě" v Římově není schopna žádná 
nová prodejna a event. její provozovatel se v současné situaci konkurenčně uplatnit a že je 
zmíněný objekt nutno prodat se dvěma podmínkami: 1) za cenu co nejvyšší, minimálně za 
cenu, za kterou obec samoobsluhu pořídila, 2) nový nabyvatel bude plně respektovat 
existenci pobočky České pošty v uvedeném objektu, event. se část budovy provozovaná 
poštou stavebně a prodejně oddělí. S těmito podmínkami byl problém prodeje předán 
realitní kanceláři se smlouvou do 31.12.2006.  Podpisová akce četných římovských občanů 
ve prospěch další existence prodejny samoobsluhy v uvedených prostorách byla slovy 
zastupitele dle některých zastupitelů ignorována s tím, že ať udělá zastupitelstvo obce 
cokoli, vždy bude část občanů proti, a část pro, a prodej je čistě věcí zastupitelstva obce. 
Následně byl prodej oznámen vývěskami hlavně na inkriminovaném objektu. Na podnět 
zastupitelstva byl v průběhu doby pověřen i starosta obce jednáním s bývalým majitelem 
Jednotou k event. prodeji objektu tomuto subjektu k dalšímu provozování prodejny. 
Starosta věc projednal s odpovědnými pracovníky Jednoty Kaplice dle jejich sdělení 
s negativním výsledkem vzhledem k stávající existenci dvou prodejen v malé obci a 
nepravděpodobnosti možné prosperity prodejny další. Za všech těchto okolností a zřejmě i 
některých dalších, zůstal objekt bez využití až do letošního roku a postupně chátral. 
Neúspěšně skončila i smlouva s realitní kanceláří. Nabídl jsem proto na zastupitelstvu 
obce, že zprostředkuji realitního makléře a po souhlasu zastupitelstva jsem se s tímto 
dohodl o prodeji objektu ve prospěch prodejny s podmínkou zachování pobočky České 
pošty ve stávající provozovně. Po prohlídce stavby projevil o samoobsluhu zájem makléř 
sám s tím, že se osobně dostavil na zastupitelstvo obce a předložil všem členům 
zastupitelstva písemnou žádost na odkup v ceně 1,200.000 Kč se závazkem ponechání 
pobočky pošty a zřízením takových služeb, které vyplynou z průzkumu mezi obyvateli obce 
Římov. Následně pak presentoval další plán patrové přístavby na byty starších nebo 
mladých spoluobčanů event. pension. Z důvodů estetických zmínil i plánované zakrytí 
objektu šikmou střechou a vzhlednost dokladoval leteckým snímkem.  

Tato nabídka byla nejprve zastupitelstvem s nadšením přijata, posléze ale bylo 
rozhodnuto o přesunu hlasování do příštího zastupitelstva s tím, že je nejprve nutné 
konsultovat s právníkem možnosti smluvní právní závaznosti zachování pošty a event. 
další účelovosti objektu a k obecné presentaci snížení požadované ceny. Zároveň bylo 
uloženo zastupitelstvem starostovi obce, aby konsultoval se smluvním právníkem možnost 
zakomponování právního závazku zachování nájemního vztahu s Českou poštou do kupní 
smlouvy. Starosta se zavázal, že svolá k celému problému zvláštní zasedání zastupitelstva a 
v „Římovském zpravodaji“ bude zveřejněn inzerát prodeje samoobsluhy. Mezi zasedáními 
zastupitelstva jsem telefonicky kontaktoval starostu s dotazem, kdy zvláštní zasedání bude, 
ten mi ale sdělil, že zvláštní zasedání nebude protože je nový zájemce o samoobsluhu z řad 
římovských spoluobčanů, který chce v objektu zřídit autoopravnu.  Stávající nabídky byly 
projednány na komisi služeb, kde předseda komise sdělil dle mých informací, že první 
zájemce, pan Klosse, nepředložil žádný podnikatelský záměr a je proto vhodnější prodat 
objekt za účelem provozování autoopravny. Následné zasedání Komise životního prostředí 
i zasedání „Nezávislých“ vyznělo proti prodeji budovy za účelem provozování autoopravny. 
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V „Římovském zpravodaji byl zveřejněn inzerát o prodeji inventáře samoobsluhy a jen 
pozorný čtenář si přečetl v zápisu ze zasedání zastupitelstva, že se prodává samoobsluha 
jako budova. V programu zastupitelstva 14.3.2007, kde se prodej samoobsluhy projednal, 
byl pro zastupitele, ale i pro občany uveden obecně znějící bod č. 7 Prodeje a pronájmy 
nemovitostí-nebytových prostor a pozemků.  Zřejmě je prodej tak důležitého objektu tak 
nepodstatný, že si nezaslouží uvedení jako výslovný samostatný bod jednání?Nebo je zde 
záměr, aby se již nikdo o uvedený prodej nezajímal? To jistě musí posoudit každý sám. 
Faktem zůstává, že na zasedání zastupitelstva dne 14.3.2007 byly starostou předloženy dvě 
nabídky potenciálních kupců - pana Klosseho, ve znění které jsem zmínil výše a pana 
Lorenze s o něco vyšší cenou, ale zcela bez písemného závazku ponechání pobočky pošty. 
Pan starosta ale doplnil, že mu pan Lorenz ponechání pošty v objektu ústně přislíbil!!! Přes 
bouřlivou diskusi, zejména ze strany zástupců nezávislých proběhlo hlasování tak, že 
správně dle jednacího řádu bylo nejprve hlasováno o nabídce pana Lorenze. Osm členů 
zastupitelstva hlasovalo pro prodej panu Lorenzovi pouze pan ing Tomáš Hluštík a Dr. 
Lubomír Zdařil byli proti. O druhém zájemci proběhlo hlasování v obráceném poměru.  

 Osobně mne velice mrzí, že stejně jako kdysi v problematice výstavby domků Na 
Hájcích byl některými našimi spoluobčany presentován náš názor a postoj k prodeji 
samoobsluhy jako pokus o rozhádání a porušování mezilidských vztahů v obci a ne jako 
názor na věc pro nás pro všechny občany Římova velice podstatnou, zasahující do našeho 
každodenního života.  

Ve svém názoru jsme opět neuspěli. Konečně takový nám naši spoluobčané dali 
mandát ve volbách. Přesto jsem přesvědčen, že náš názor proti prodeji samoobsluhy na 
autoopravnu na tak důležité lokalitě, stejně jako kdysi názor proti současnému charakteru 
výstavby Na Hájcích, byl správný. Kdyby se možnost hlasování vrátila, nehlasoval bych 
jinak.  

2.4.2007           MUDr. Lubomír Zdařil 
                                                                                                                         zastupitel obce Římov 
 

                                                                                                                                                           

AKCE ÚDRŽBY A OPRAVY MAJETKU OBCE 
o V jarních měsících byla provedena nutná oprava poškozených střech v  důsledku 

orkánu Kyrill. Nejvíce poškozeny byly střechy základní školy a hostince U Zámecké 
věže, menší závady byly na střeše obecního úřadu, hostince Pod Ořechem, Pensionu 
pro seniory a staré hasičské zbrojnice. 

o V dubnu byla dokončena úprava středu obce plůtek kolem parku a prostoru před 
muzeem Roubenka, výsadba zničených stromů před bránou kostela. Částečně byly 
prořezány zlámané větve lip kolem Římovských pašijí. 

o V měsíci květnu (červnu) proběhne rekonstrukce vodovodu položením nového 
vedení v ulicích z nám. J. Gurreho, K Loučení a v části Průběžné.  

o V červenci bude pokračovat rekonstrukce vodovodu ve Školní ulici a následná 
kabelizace a úprava povrchu komunikace. Celkové náklady výměny vodovodu budou 
činit 2,7 mil Kč. 

o V červenci v případě přiznání dotace pro obec Římov proběhne rekonstrukce 
střechy ZŠ. 

o V září je plánována oprava a úprava autobusových čekáren Římov – Hamr a Římov 
– Třeboňská. Věřme, že po opravě nedojde k poničení a zvláště nedodržování zásad 
slušného chování, které tak silně postrádá část dorůstající mládeže, která si plete 
čekárnu na náměstí v Římově se svojí klubovnou – maštalí.  
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NOVÉ STROMKY PRO OBECNÍ LESY 
Obec Římov vlastní cca 24 ha lesů. Lesy se rozkládají až na malé výjimky na březích kolem 
vodního díla Římov, řeky Malše a řeky Stropnice. Zvláště lesy kolem řek jsou zastavěné 
v hojném počtu rekreačními chatami. Tím dochází i k poškozování a ztrátám.  Od povodní 
roku 2002 a následnými vichřicemi došlo k mnohým vývratům a kalamitám. Tyto kalamity 
napadené kůrovcem bylo nutné vždy v co nejkratším termínu odstranit. Obci se podařilo 
vytěženou hmotu v celku dobře odprodat. V loňském roce byl zisk 145 tis. Kč, v letošním 
roce zatím cca 96 tis. Kč. V měsíci dubnu došlo k vysázení 3,5 tis. nových stromků na 
vzniklých holinách. Věřme, že povětrnostní podmínky pro vzrůst stromků budou 
příznivější.  Výpomoci při výsadbě lesních stromků se opět dobře zhostili potápěči Kalmár 
Velešín. Poděkování za údržbu lesů, odstraňování kalamit a následnou výsadbu patří 
členům komise ŽP a lesního hospodářství, zvláště však p. Fr. Hambergerovi a Fr. Fučíkovi. 
 
 

ŠLAJSNA 
Emil Candra 

 
Taková zima, jako byla v roce 1929, se tak nezapomene. Na Mikuláše jsem se vždy moc 
těšil, protože můj hodný strýček, který nám svatého ztělesňoval, mně daroval perníkového 
Mikuláše, čerta anděla, nějaké ty ořechy a jablka. Ráno jsem ještě dostal menší trojicí, 
kterou měla maminka schovanou v truhle, že mně to tam nechal svatý Mikuláš. Já jsem byl 
vychováván k šetrnosti, abych perník hned nesnědl a tak jsem měl několik dní všechny ty 
vyparáděné perníky vystaveny za oknem a před a po spaní jsem se na ně díval, nežli tak 
navlhly, že se zbortily a pak jsem je mohl postupně sníst. Pokud mě nebolely a to bylo dost 
často. Natištěné reliéfky hlaviček jsem si nalepil na dveře, kde je vystřídali huláni a rajtaři z 
první jarní pouti v Římově, které jsem zase sloupal z perníků darovaných od strýčků a 
tetiček. Mikuláš s andělem podle informace mého nevlastního táty vylezli po vysokém 
žebříku u „třech křížů“ do nebe. To bylo naproti v Římově a já jsem se tam nejednou večer 
díval. Co kdyby? Pak přišla další krása. Skromně ozdobený stromek, prskavky, svíčičky – 
dárky se tenkrát nedávaly, to pozlacené štěstí v tehdejší krizové době. To vše bylo vyplněno 
na všechny svátky pravidelnou docházkou do slavnostně vyzdobeného kostela a podívanou 
na krásné jesličky na oltáři v Loretě. Byly školní prázdniny. Sice týden, ale mezi těmi 
radostmi sníh padal a padal. 

Mužští z každé chalupy – bylo to pět samot – hned ráno prohazovali pěšinky k lávce 
přes řeku, mezi chalupami a po mezích k řece, kam se chodilo s putnami pro vodu. Studny 
nebyly, takže se musela v ledu vysekat díra na nabrání vody a maminka dokonce v té díře, 
v mrazivé vodě máchala prádlo. 

Tak, jak přibývalo sněhu až na půl metru, tak přibývalo i mrazu. Leden a únor se 
ukázaly jako pravé zimní měsíce. Teplota klesla až na třicet stupňů pod nulou a ve Vyšším 
Brodě až na čtyřicet. Taková zima ničila celou budějovickou kotlinu. Prázdniny se 
prodloužily, ani do kostela už lidé chodili. Když se muselo jít někam nutně, třeba na nákup, 
balily si ženské na nohy jutové pytle vycpané senem nebo slámou. Kdyby tak bývaly 
„sněhule“. 

Jednoho dne ráno přišel táta od řeky s prázdnou putnou. „Tak jsme nahraný“, 
povídal, „řeka je zamrzlá až do dna“. Jez, který byl jediným údolním zvukem, někdy méně, 
to když bylo málo vody, někdy hučel, když bylo více nebo moc vody, nyní ztichl docela. 
Řeka se proměnila v celistvou masu ledu. Místní osadníci správně předvídali: jestli přijde 
po Josefu náhlá obleva, tak bude zle. To nám „dřenice“ strhne lávku a do Římova, abychom 
chodili přes most. Ten vydržel všechno, ale ta dálka. 
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Takže vodu jsme si vyráběli ze sněhu, ten jsme měli hned za dveřmi na dvorku. Já se 
moc divil, když ho maminka dala na sporák plný velký hrnec a po rozpuštění bylo vody jen 
trochu na dně, ale čisté. 

Nás bylo pět v jedné cimře. Jak to tenkrát bylo, spali jsme po dvou nebo po třech na 
jedné posteli a v kolébce byla asi dvouměsíční Růženka. Ta té zimě podlehla a já s malou 
Máňou, také nastydlí, jsme se dívali oknem na její pohřeb. Dodnes si nedovedu představit, 
jak v té zmrzlé zemi hrobař vykopal hrob a ne jen jeden. Tehdy jiné pohřbívání nebylo než 
do země. Spalování křesťanů bylo církví zakázáno. 

Lidé a příroda dostali pořádně zabrat. Uhlí nebylo a dřeva, i když si tehdy lidé 
nadělali zásoby, rapidně ubývalo. Všichni byli doma, do žádné práce se nechodilo, topilo 
se, moc málo jedlo a čekalo se na přežití a na oteplení. 

Přišla obleva. Led začal pukat pod tlakem rozpuštěné vody stékající se všech svahů do 
řeky klikatě zaříznuté ve stráních a skalách jejího povodí. Chlapi z Betlema – tak se 
nazývala dolní část Římova i s mlýnem – přivázali tehdy dřevěnou lávku silným řetězem ke 
kruhu, který byl zapuštěn na břehu ve skále, aby ji ledy neodnesly. 

Když už bylo vody plné koryto řeky, ledy se pohly. V různých místech zúžení se tvořily 
zácpy, kry rvaly břehy a vše, kam je tlak vody hnal. Nejhůř na tom byly mlýny a samoty na 
březích. Voda brala kůlny, chlívky, dříví, stromy s kořeny a lávky, které spojovaly obě 
strany osad. Když ta hrůza přišla v noci, bylo po spaní. Když je taková velká ledová deska 
půl metru silná vytlačena na splav a praskne, je to rána jako z děla. A to rupá jedna za 
druhou. 

Do toho soustavný hukot a praskot. Prostě hrozná podívaná. Jak to asi vypadá v ohbí 
řeky pod Kladinami u „kočárku“. Kočárek byl ohromný balvan vtlačený na břehu do 
narážejícího proudu. Tuto otázku si položili hoši z Betlema, k nim se přidal jejich již ženatý 
kamarád z kladinské pastoušky a šli s háky po strmých stráních až na uvedené místo. 

Někdy se podařilo chytit hákem kládu nebo kmen, ale vždy to bylo nebezpečné. 
Tentokrát se to ukázalo v plné pravdě. Jenda Čůtů se asi chtěl předvést kamarádům. Když 
uviděl, že k břehu přijíždí menší loď, neváhal a se slovy „kluci, koukejte loď, na tu asi 
vyskočím a připluji s ní k břehu“, skočil. Ale v tom ledová kra loďku odrazila, Jenda zmizel 
v té hrozné vodě přikrytý dalším přívalem ledu. Šokovaní kamarádi nemohli nic dělat. 
Když skončila „dřenice“, ještě dlouho byla řeka rozvodněná a neprůhledně kalná. Zoufalá 
matka slibovala odměnu tomu, kdo jí syna najde. Kamarádi denně hledali podle vody, ale 
marně. Až po třech týdnech, když voda klesla na témže místě, kam spadl, naskytl se jim 
hrozný pohled. Jenda roztaženýma rukama objímal ten balvan „kočárek“, přikován a 
domlácen ledem. Všade se mluvilo jen o této tragédii. My jsme se dívali oknem, jak 
kamarádi odnášejí na provizorních nosítkách přikrytého chvojí syna, manžela a otce dvou 
dětí do pastoušky v Kladinech. Zanedlouho se pozůstalí odstěhovali a pastoušku obec 
zlikvidovala. 

Jaro začalo smazávat ty hrůzy zimy. Řeka se vrátila do svého koryta, opět čistá, 
průzračná, k mytí i pití použivatelná. Na březích ještě dlouho ležely silné kry, ale louky se 
probouzely ze vši té pohromy. 

Únor, měsíc masopustních veselí, této hezké tradice, vše zmrazil i po této stránce. 
Tento rok se nekonal. 

Jak bývalo veselo jiné masopusty. V jižních Čechách se staré zvyky dodržují dodnes, 
ovšem spíše recesně. 

Tenkrát v některých vesnicích chodili koledníci s moučným a caperdou doprovázeni 
dechovkou. Před každým stavením tančili „věneček“ s opakovanou písničkou „Červená 
růžičko, proč se nerozvíjíš“. Všade pak dostávali vejslužku: vejce, koláče, koblihy, uzené 
apod. Po projití několika osad nebo vsí všichni i s diváky došli do hospody, kde byla 
veselice několik dnů. 
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V jiných vesnicích, jako tradičně ve Stropnici, byly maškarní průvody. Tam se pod 
různými vtipnými maskami vyřádili místní šprýmaři k uznalému obdivu přihlížejících, 
kteří, kteří vážili často dalekou cestu. 

V masopustu se zásadně také odbývaly svatby a tak ten smutný čas lépe utíkal. Pak se 
ale až do velikonoc v tomto zbožném kraji dodržoval čtyřiceti denní půst, tedy žádné 
veselice, ale čekání na vzkříšení. To se již jívy zastříbřily kočičkami a lísky nasadily jehnědy. 
Na výsluní vyrážely ze země sněženky, bledule, na kladinské stráni fialky a jaterníky ve 
třech odstínech. 

Přišly svátky jara, velikonoce. Na Květnou neděli, to bylo týden před Božím hodem, 
chodili místní osadníci procesím po slavné římovské „křížové cestě“, která se svými 
dvacetipěti zastaveními je asi sedm kilometrů dlouhá, v krásném přírodním terénu. Takže, 
i kdybychom opomenuli tu náboženskou záležitost, byla to krásná předjarní procházka. 

Do kostela se tu neděli nosili tzv. „berani“. To byly vlastně veliké pomlázky umně 
pletené z vrbového proutí, velikosti podle počtu polí toho kterého hospodáře. Na konci byla 
zapletena jedlová větev připomínající kříž, která byla ozdobena umělými květy a 
hedvábnými stuhami. Po církevním obřadu a vysvěcení těchto ratolestí se zasazovaly na 
každé pole tři vrbové pruty, protkané na konci jednou snítkou ve znamení tří křížů. Tím 
byla zajištěna požehnaná úroda, pokud ovšem nepřišlo třeba krupobití nebo další povodeň. 
To s většinou stávalo. 

Jaro už definitivně nastoupilo se vší tou parádou, kterou jen ono umí v přírodě 
udělat. Na březích mírumilovně klokotající Malše se objevily zlaté ostrůvky blatouchů 
kontrastující s červenými trsy smolniček. Stráně a protější les se předháněly, kde je více 
modré barvy podléšek a fialek a z vlhkých luk se staly bílé koberce sasanek. U šlajsny opět 
monotónně hučel jez a do tohoto posvátného klidu,jen občas přerušeného vzdáleným 
hlasem kukačky a cvrlikáním mnoha lesních ptáků, najednou zasáhla námi kluky 
obdivovaná hlučná akce. 

Po řece přijel totiž prám, na kterém byl opět „beran“. To nebyla posvěcená pomlázka, 
ale železný buchar sloužící k zarážení pilotů do dna řeky. Tento buchar na kladce provazy 
vytahovalo šest mužských za mohutného taktujícího křiku „hej rup“ a puštěním dorážela 
tato divná palice na mohutné kůly – piloty, až pevně držely v zemi. Poté se o řadu těchto 
sloupů opřelo a připevnilo tolik vorů, aby přehradily řeku mezi šlajsnou a levým břehem. 
Pak se ještě zapouštěly žebřiny až na dnou sahající. Toto zařízení mělo jediný účel: po 
Malši se bude jako každý rok plavit čtrnáct dnů metrové dřevo pro budějovickou papírnu a 
ani jedno polínko se nesmí dostat ke mlýnu. To by se mlýnské kolo polámalo a udělalo bác. 

U nás se říkalo: budou plavat polínka – rozuměj polena. Tak si muži nabrousili háky a 
budeme chytat třísky. Tenkrát byla každá tříska a z lesa každá větvička snášená do 
dřevníků dobrá, aby bylo dost na zimu. Lesy byly soukromé nebo panské, čisté jako parky. 
Koruny bujné a kmeny bez jediné suché větve. Ty se strhávaly háky a zase shromažďovaly.  
Pařezy se vykopávaly s velkou námahou rozebíraly na topivo. Když se v některém lese 
objevila suchá borovice, tak se na ni šlo tajně v noci, při měsíčku, aby sedlák nic nevěděl. 
Jednou jsem šel s maminkou ve dvě hodiny v noci dost daleko do stráně nad řekou, kde 
měla vyhlédnutou „suchou“. Těžko jsme se orientovali, těžko řezali a daleko domů po 
kusech nosili. Maminka na nůši, já na rameni. Když se rozednívalo, tak jsme s hrůzou 
zjistili, že jsme porazili zdravou borovici. K té dřině ještě ten strach, aby nás sedlák nečapl. 
Půda v lesích byla jen pro borůvčí, brusinky a hříbky. Celé léto jsme běhali v lese bosí a 
nikdy jsme se vážně neporanili. Vždyť i to jehličí tehdy ženy shrabovaly a nosily v nůších 
domů na podestýlání ve chlévech. 

Tak to jsem zašel mimo. Prostě až budou plavat polínka, která se také dlouhou cestou 
až z lesů za Kaplicí někdy rozštípala a plavila také kůly a týče, to vše se smělo chytat, jenom 
ne celá polena. K tomu ještě dojdeme. 
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Ten den, kdy měla k večeru připlout první polínka, táta mně říkat, že na tom prvním 
je zapíchnut bílý praporek – kde asi to první zůstalo? Zíral jsem na řeku zrakem upřeným 
na veliký kámen. „pleskáč“, trčící z řeky v průměru dva metry, kdy pojede první polínko. 
Nemohl jsem nevykřiknout: „Už plave! Houpalo se na vlnkách, v šeru se zlatě lesklo a už za 
ním nejdříve v zástupu jako housata pak v celé šířce řeky plavala polínka. 

To bylo zase něco pro nás děti. Do povodí ihned přicházeli hlídači. Byli to chudí 
horalové, lesáci, pohraniční Němci, kteří si v určitých místech, kam vedla k řece pěšina 
nebo cesta, postavili z polen boudy. V nejbližších chalupách si vyžebrali pár prken na 
střechu a hlavně slámu na ležení. Někdy byl jeden, tam dva, ale u šlajsny na dědečkově 
louce bylo hlídačů pět a měli podle toho velkou boudu. Té slámy a prken potřebovali tudíž 
více, ale tenkrát se všechno vyplatilo. 

Z pěkných smrkových polen udělali oheň, jehož kouř nejenom voněl, ale přesně 
ukazoval v celém povodí, kde je hlídač se svou boudou. My děti jsme měly opět o zábavu 
postaráno. To už jsme chodili bosí a večer jsme seděli v kruhu kolem vatry. Hlídači nás 
měli rádi, brali nás do boudy a já, když jsem chodil do velešínské měšťanky, jsem s nimi už 
konverzoval německy. Když ale mluvili mezi sebou, tak jsem jim nerozuměl ani slovo. Ve 
stěnách z polen měli napíchané lžíce, měchačky, zavěšeno nádobí na vaření, měli tam 
nějaké ty zásoby a hlavně fajfky a pytlíky s tabákem. Venku měli připraveny háky, které 
moc často potřebovali. To když byla řeka nad šlajsnou přeplněna polínky, která se zde 
nahromadila za den, kdy byla vhozena do proudu u říčky Černé za Kaplicí. Tehdy se muselo 
dřevo šlajsnou stahovat, aby nezůstala nevyužita voda, která se připouštěla do řeky z 
rezervních nádrží u Nových Hradů. Na tuto práci chodila někdy pomáhat celá rodina 
Candrů. Dědeček, strýcové i teta, každý si přinesl svůj hák. Ten zabodli do většího polena a 
tím tlačili ostatní do hrdla šlajsny. Pod ní byl už silný proud a dříví jelo dále k další 
propusti u Hamru. O tuto nebezpečnou práci nemusel nikdo žádat a nikdo se nezeptal, co 
za to. 

Tehdy si lidé ještě nezištně pomáhali a neexistovaly nějaké národnostní rozdíly. 
Někdy utekla voda a polínka proudem řeky byla pěkně natlačena do hranic, které utvořily 
na mělčině u Peškova ostrůvku takovou menší přehradu. Samozřejmě my bosí kluci jsme 
po této načechrané hranici lezli. Náhle však se tlakem vody hranice začala od spoda bortit a 
to pak jsme museli co nejrychleji přeběhnout na břeh, jinak bychom propadli ke dnu a 
polena by nás utloukla jako ledové kry Jendu Čůtů tenkrát u „kočárku“. 

Tato spolupráce byla oboustranná. Dědečkovi se třeba telila kráva a už byli hlídači ve 
chlévě a účinně pomohli. Vždyť to byli také chalupníci. Viděli, že dědeček i strýc také 
bednařili. Také v noci nosili ta nejlepší rovnoletá polena a ve stodole bezpečně zarovnali 
slámou. On pan hrabě a jeho rodina určitě nezchudne, říkali. Dobře si tito lidé rozuměli i 
slovem, vždyť jihočeští řemeslníci jezdili kolem roku 1900 za prací do Rakous, jak se tehdy 
říkalo, a v chaloupkách hospodařily ženy s dětmi. Za války zase děti chodily do služby k 
sedlákům do pohraničí. Císař František Josef zveleboval svou říši hlavně v Rakousku a tak 
dědeček i táta od Salzburku až po Prešpurk (Braislavu) všade pracovali. Táta byl jen 
nádeník, dědeček zedník, ale co takový zrobný človíček všechno uměl a ono to na chalupě 
„mušelo bejt“, to je dneska neuvěřitelné. Tedy kromě zedničiny tesařinu, truhlařinu, 
bednařinu (putny, škopky, sudy), tkal domácí plátno ze lnu, který předla sama babička, 
porážel prasata, dělal košíky, opálky a nádherná proutěná košťata, která babička v zimě 
vozila na trakaři po vesnicích a prodávala sedlákům. Bílil, maloval, pěstoval králíky, 
morčata a holuby a rouboval stromy, brousil pily, nože a klepal kosy a srpy, s nimiž pak 
sklízel osobně vypěstovanou úrodu. Obilí doma vymlátil, jen umlátit na mouku a otruby si 
dal ve mlýně. To bylo jen přes brod a strýček Véna tam dělal mládka. Proto já měl dědečka 
nejraději a mnohé jsem od něj odkoukal a u strýčka ve mlýně jsem býval celé dny. 

No a nyní opět k polínka. Nežli se dostala do Budějc, kde byla na okraji města 
rovnána na velikou louku do přehledných hranic jako zásoba pro papírnu, měla ještě jeenu 
důležitou zastávku. To bylo u vsi Plava v rechlích. Tak se jmenovala zdrž, veliká železná 
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vrata, která řeku uzavřela a pak zase plavba pokračovala. Byla to jakási regulace do 
konečné fáze dopravy. 

Když skončila doba splavování, už jsme předem slyšeli: „zítra pojede konec“. Hraběcí 
ouřadové najali snad 20, snad 30 nezaměstnaných hochů nebo mužů, samozřejmě s vlastní 
výzbrojí, hlavně holínky a háky. Také beze stravy. Ti šplhali celé splavné povodí a řeku 
museli perfektně vyčistit, že nezůstala nikde ani tříska,jen hodně vyplašených ryb. My děti 
jsme pobíhaly po břehu, sledovaly jsme, když nejeden chasník sklouzl do studené vody bez 
naděje, že se někde suší a hlavně jsme poslouchaly jadrnou gramatiku políra, který div 
neochraptěl při hlasitém pobízení v práci. 

Pod „Házovcem“ byla větší hloubka a bahnitá tišina, kde zůstávalo jakoby do dna 
zapíchnuto mnoho polen dubových nebo bukový, zpuchřelých, prostě k ničemu. Ta se 
musela vylovit, rovnala se do metru, jeden ouřada je kladívkem orazítkoval a Hanazlík, 
majitel louky si je mohl odkoupit. Závěrem, a to byl ten „konec“, projížděla jakási větší 
pískařská loď, na které byl úřednický stůl, úřednická lavice, úřednický kormidelník s 
bidlem a úředník v zelených kamizolách a klobouky s kamzičími štětkami. Ti uzavírali 
celou akci, někteří prohlíželi kůlny a stodoly v blízkých chalupách, jestli tam není nějaké to 
necejchované poleno. Nebylo. Všechna už byla dávno pořezána a poštípána, akorát 
přistrojená do plotny. Opět hučel jez, občas zakokrhal u pekaře Martínka v Římově kohout, 
slepice na celé údolí kokodáčela, že snesla vejce, ale jinak klid a ticho. 

Jak domorodci předvídali před únorovou „dřenicí“, že lávka nevydrží, tak se stalo. 
Sice ještě držela a chodilo se po ní, ale pilíř a celá konstrukce, dílo kladinského mistra 
tesaře Krycha, už nebylo po té ledové síle do budoucna bezpečné. Stavěla se za provozu 
nová, železná, traverzová, položená dřevěnými fošnami. Pilíře, jeden střední a dva na 
březích, se dělaly z betonu. My děti jsme měly zase nový zážitek. Když jsme šly do a pak ze 
školy, tak nás tesař Pešek přenášel po prknech, abychom nespadly do řeky. Lávka byla již 
bytelná a Hanzalíkovi mohli po ní spolehlivě vodit krávy na pastvu na druhé straně. Ale to 
by nikdo tehdy nevěřil, že bude v zimě 1940 ještě větší „dřenice“ a že ledy odnesou 
železnou lávku až na louku pod mlýnem. Takže se musely pilíře o půl metru zvýšit a teď již 
lávku žádná síla neodnese. Také proto, že asi kilometr proti proudu je římovská přehrada a 
t ak již řeka nezamrzá. 

Se stavbou se muselo pospíchat, protože přicházela veliká událost a sice jarní pouť v 
květnu. Již několik dní předem přijížděli první „komedáři“. Tak se místně říkalo všem 
majitelům atrakcí. Stavěl se kolotoč, houpačky, střelnice i malý cirkus. My děti jsme měly 
další vzrůšo. Do školy chodily týden i déle děti komediantů, děti přírody a světem zběhlé, 
zaostalé v učení, ale rváči, na které si nikdo z domorodců nemohl příliš dovolit. V pátek už 
přicházeli do Římova poutníci v menších i velkých skupinách. Všichni byli vítání knězem a 
ministranty s křížem za hlavou kostelních zvonů. V sobotu a v neděli se sjížděli a stavěli 
prodejní stánky obchodníci, cukráři a kramáři, takže po celé délce vesnice bylo všeho plno. 
Až do neděle přicházela další procesí. Nejdříve do kostela, pak po křížové cestě. V noci spali 
na sálech pohozených slámou v několika místních hostincích a druhý den zase pěšky a 
bosky domů. Nebylo výjimkou, že šli pěšky tři i čtyři dny i déle. Čím delší cesta, tím větší 
šance dostat se přes Pannu Marii římovskou do nebe. To bylo zase něco. K nám na protější 
stranu jsme slyšeli celé dny zpěv poutníků jdoucích „po kapličkách“, z návsi k nám doléhal 
zvuk zvonů, hudba od kolotoče a dalších atrakcí, do toho střelba ze špuntovek, kapslovek, 
frkání různých trumpet a frkaček. V neděli odpoledne k nám dolehla i Karvánkova 
dechovka, která vyhrávala k tanci „Na zámecké“. Já jsem v neděli mimo poutě byl hlavně u 
dědečka a babičky, protože se tam scházeli vzdálení strýčkové a tetičky z babiččiny i 
dědečkovy strany. Já byl středem zájmu, protože mě měla maminka za svobodna a vyrůstal 
jsem do čtyř let právě u babičky mezi třemi dospělými strýčky a tetou. 

Nezdivočel jsem, byl jsem stále pod dohledem a ke všem jsem měl velikou úctu a 
respekt. Tehdy se muselo všem příbuzným i rodičům vykat, o všechno poprosit a za 
všechno poděkovat. I za kousek chleba. Myslím, že tato výchova měla něco do sebe. A právě 
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od těch mých různých příbuzných jsem dostával různé pozornosti. Od drobných peněz a ž 
po perníkové rajtary a flintičku špuntovku. Nejvíce se mně vždy líbil nějaký kapesní nožík, 
třeba plechová rybička a pak foukací harmonika. Když se všichni se všemi rozloučili, my 
děti jsme ještě probraly po celém Římově škarpy, kde se  nacházely různé poklady jako 
škatulky, pětníky, korálky, prstýnky nebo ňamky i různé papírky. Zůstaly zase jen pestré 
vzpomínky a hučící jez. 

Jaro niž pokročilo do své plné krásy. Stromy se obalily do svátečních rób. Od růžové 
až do bělostné koruny se protlačovaly zelené lístky, vše hučící včelami s doprovodem 
šumících smrků. Již je to dávno, kdy louky podle Malše hýřily tak pestrou směsicí květů, 
motýlů, brouků a kobylek. Toho cvrkotu a vůně, že stačilo jen se dívat a poslouchat, co bylo 
všude krásy. Ovšem takhle se na tu krásu mohou dívat jen romantici nebo výjimeční 
zájemci jako byl můj strýc Véna, který byl sice zaměstnancem ve mlýně, ale botanika, flóra 
i fauna byly jeho koníčky. Znal mnoho květin, které ukládal do herbářů, děla si sbírky 
hmyzu, motýlů, brouků a podobně a já se rád od něho přiučoval. Většina domorodců však 
na krás přírody hleděla prakticky. Stromy viděli jako dřevo, květiny jako krmení pro 
dobytek coby trávu nebo seno a vodu jako vláhu. 

Když byly louky nejpestřejší, tedy v květu, zazvonily časně ráno za rosy ostré kosy 
mužů a ženy rozhazovaly posekanou trávu, obracely a sušily na seno. Když vydrželo 
sluníčko pálit, bylo dobře. Ovšem v červnu, jak se říká, musí se hezké počasí krást. Někdy 
přicházely takové bouře, že se seno dostalo těžko pod střechu, řeka se rozvodnila a odnesla 
celé kupky sena z luk na povodí. 

Voda je nezkrotný živel. Je sice nepostradatelná, ale když se rozzuří, před ničím se 
nezastaví. Na Malši byly povodně většinou nejen v červnu, ale z letních bouří a průtrží 
mračen i v červenci. Někdy se na Novohradsku protrhly hráze rybníků a bylo opět zle. 
Jednou náhlé přívaly vody urvaly za Kaplicí připravené vory a za nimi stovky metrů polen. 
Vory se zapříčily mezi sloupy římovského kamenného mostu, na ně voda natlačila ty 
spousty metrového dřeva. Tak vznikla přehrada a nové vodní jezero sahalo zpět až k mlýnu. 
Voda jednomu bere a druhému dává. To se říkalo a tady se to potvrdilo. Takové množství 
panského dřeva bylo najednou neuhlídatelné a tak , kdo mohl, ta si navozil. Jinak trvalo 
týdny, nežli se dřevo odvozilo náklaďáky do Budějovic. 

Jako malé děti jsme prožívali takové bouře, že nás babička vzala do světničky, zapálila 
hromničku (svíce) a před křížem jsme se modlili, aby bouře utichla. Když se vše zklidnilo, 
vybouřená řeka se vrátila do svého koryta mezi rozervané břehy a byla ještě několik dní 
jaké bílá káva, tak byla zabarvena jihočeským jílem spláchnutým z polí. Příroda jakoby 
chtěla odčinit svá provinění, pomalu nahrazovala napáchané škody. 

Nastala pravá letní vedra, že kamenné schody do Betlema pálily do bosých chodidel, 
louky hnědly suchem, ale řeka byla čistá, průzračná, takže bylo z lávky vidět každé třpytivé 
zrníčko slídy až na dně. Když jsme coby kluci plivli z lávky do vody, tak se sjížděli tloušti a 
parmy, které by dnešní rybáři rádi ulovili. Tenkrát to byl „plevel“, bylo dost pstruhů a u 
koryta za branšovskou roklí byly štiky jak polena. Na ty chodil můj strýc Frantík a já mu 
napichoval vidličkou vranky (káči), které zůstávaly na místě v proudu po zvednutí kamene 
jak strnulé. Ovšem takový břínek ten byl tak pěkně mimikrován, že na dně v písku byl 
téměř neviditelný. Přitom byl tak citlivý, že se stačilo dotknout hladiny třeba jen svým 
stínem, aby vystřelil z místa jako raketa, zakalil vodu a nebyl už k vidění. Ale pro štiky byl 
pochoutkou a tak jsem je stejně nachytal a štika jako poleno byla v neděli k obědu. 

Voda už byla přiměřeně teplá, slunce pálilo, seno bylo pod střechou a dětský hlahol  
okolo šlajsny oznamoval, že léto je v plném proudu. Šlajsna (propusť) byla zahražena na 
sebe narovnanými trámy, místně řečeno podlahy. To proto, aby všechna voda šla na mlýn a 
na pilu. V neděli bylo u splavu nejvíce „naháčů“, jak říkávala babička. Když se vysunuly dvě 
nebo tři podlahy, proud vody se valil propustí a pod ní tvořil krásné pěnivé vlny, jako když 
se moře tříští o skály. Do těch vln kluci skákali v řadě za sebou. Několikrát je šumivé vlny 
přikryly, než se jim podařilo vyprostit se z proudu, u schůdků vylézt a opět do zástupu k 
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dalšímu odvážnému skoku. Jen tak mimo, ty schůdky sloužily k máchání prádla. Prádlo se 
plácalo dřevěnou plácačkou na plochém kameni, prostě pračka. Tatramat na ruční pohon. 
Pak se prádlo rozložilo n a trávní, kropilo se, slunilo, prostě bílilo. Tyto travnaté plácky se 
proto nazývaly bělidla. Měl-li v ten den mlynář naplánováno mletí, tak nejednomu přišel 
po suchém jezu klukům vypeskovat, že mu vypustili vodu. Tak musely podlahy na místo, 
vlny se nekonaly a za chvíli mlýn mlel a pila řezala. 

Tenkrát byl každý vodní tok využit po celé délce, aby roztáčel kola mlýnů, pil a hamrů 
a plně se využívala splavnost k přepravě dřeva. Schwarzenberkové ze Šumavy po Vltavě a 
Buquojové z Novohradska po Malši. Jak se plavilo metrové dříví jsem už popsal. Neméně 
dobrodružné bylo plavení „pramenů“. Prameny se vázaly z několika vozů na říčce Černé za 
Kaplicí. Tam byly bohaté smrkové hvozdy, patřící s dalším územím hraběti Buquojovi, což 
kdysi dostal jako prezent, když pomohl Habrsburkům vyhrát bitvu na Bílé Hoře. Tyto 
krásné stromy, to byl materiál na „pltě“ - vory výborný a účel prodeje ještě lepší. 

My děti jsme tyto věci nevěděly, ale když napršelo a nápadně stoupla v řece voda, pak 
jsme věděli, že poplavou prameny. To bylo naše video, naše televize i s magičem. To se 
musela šlajsna otevřít do poslední podlahy a naplněná řeka už nesla první pramen. Na 
prvním voru bylo veliké pádlo, t.j. Veslo na řízení. Rostlá levička pevně zapuštěná do 
podlahy. Na lavičce seděl „předák“ starý Podhola z Branišovic. Měl obnošený cajkový 
oblek, třírohý klobou, kvalitní kožené holínky a za páskem měl pytlík s tabákem, 
nepromokavý z prasečího měchýře. V puse měl k tomu tabáku fajfku. Pak bylo navázáno 
ještě několik, vorů ze samých rovných hladkých smrkových klád, na  nich ještě uprostřed 
mimořádně silné kmeny dobře připevněné, to asi aby kluci z nich nespadli, až budou 
projíždět proudem v propusti. Předposlední vor byl velmi důležitý. Tam se v případě 
potřeby zapouštěl „šrek“ - brzda. To byla si dva metry dlouhá kláda mající na horním konci 
jakousi úchytku z houžve. Na zadní části voru byla zvýšená ohrádka se vzpěrným polínkem, 
navléknutým jednou stranou v očku z houžve. Jakmile bylo třeba celý pramen ubrzdit, pak 
měl co dělat „zadák“, v tom případě můj strýc. Ten neměl fajfku, ale měl důležitou 
dřevěnou paličku, trochu větší než mají hospodyňky na klepání řízků. Brzy se dozvíte, na 
co. 

Přesnou a zodpovědnou technologii projíždění pramenu šlajsnou jsme často s 
napětím pozoroval. Před propustí musel předák tak zpozornět, jako dnes řidič kamionu 
před složitou křižovatkou. Nejdříve si přitáhl klobouk na uši, pak si zakousl fajfku  mezi 
zbývající zuby, uchopil pádlo, vlastně kormidlo a nasměroval vor přesně do propustě. Pak 
sešlápl pádlo do smyčky pod nohy, které zkřížil před sebe a pádlo tím ještě zajistil. Dělo se 
tak proto, aby se pádlo při sjezdu nezapíchlo do dna pod šlajsnu. Po projetí propusti 
pramen již proplaval vysokými vlnami, které se cedily mezi kládami. Celá souprava vorů 
skřípěla a rupala ve švech, odrážela se od břehů zpevněných silnými trámy, aby 
proklouzávala. Kdyby vory narážely na kameny, dopadla by jízda proudem moc špatně. 

Prostě vymyšleno, vyzkoušeno a uplatněno. Pramen se dostával na brod, přes který 
při malé vodě vozili sedláci oblí do mlýna a mouku zpět. Tady přišel ke slovu, vlastně k činu 
můj strýc „šrekař“. Přesto, že přesně věděl, v kterém místě má začít brzdit, uslyšel od 
předáka „Francků šréék“. To již byl „šrek“ vsunut do zapříčené ohrádky a pod vorem dřel 
do dna jen to rupalo, s účinkem kotvy na parníku. Tím se celá souprava vorů, tedy pramen 
narovnal, šrekař tou důležitou paličkou odrazil z příčného polínka houžvičkové oko, „šrek“ 
držený za úchytku propadl na hladinu a pak byl bez problému vytažen. Těchto „šreků“ 
museli voraři vézti více, protože častějším použitím se o kamenité dno tak obrousily a 
ohladily, že neměl žádoucí účinek. Ty pak cestou rozdali. My děti jsme pak na louce u řeky 
žebraly: „Strejčku, dejte nám šrék.“ Někdy nám ho šoupl do vody,  my ho vylovili, vytáhli 
na břeh a rodiče měli na týden topení. 

Pramen narovnaný jak pravítko již plul v klidné vodě pod příkrými srázy 
branišovického kopce, na němž kdysi stávala tvrz, vyjížděl do ohbí u skály s názvem „U 
koryta“, tam co byly štiky jak polena a dál mezi voňavé louky před kamenným motem. Tam 
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smluveně čekávala Podholka na jeden nebo dna „šreky“. Kolik bylo od Kaplice do 
Budějovic mlýnů, tolik splavů a šlajsen a tolik opakovaných procesů jízdy. Pro naše voraře 
v Budějovicích jízda skončila, ale vory se někdy svazovaly na Vltavě do šířky s dvěma vesly i 
do dálky a pluly dál do Prahy a možná až do Hamburku. Tehdy se plavilo dříví na všech 
řekách. 

To jsem mluvil o vorech a vorařích, ale co páni kluci Římováci, Betlemáci, Branšováci 
a pravidelní lufťáci, kteří opakovaně do zdejšího letoviska jezdili na prázdniny. Ti již pod 
lávkou v klidné vodě nalezli, sedli si na silné klády jako na koně, někteří odvážní se 
rozkročmo postavili jako Napoleon před Moskvou a sjížděli šlajsnou. To bylo zase něco. Po 
rychlém projetí museli bistro vyskákat na břeh, za plné jízdy jako ajzboňáci z vlaku. Sem 
tam při doskoku za posměchu šikovnějších dopadl některý saltem, ale důležité bylo rychle 
běžet zase zpět a naskákat na druhý pramen přijíždějící pod lávku. Kupodivu se během 
těchto klučičích akcí nic vážného nestalo. Nebyli tam bezpečáci, hygienici ani dozorci, ale 
asi byly děti tehdy samostatnější a šikovnější. 

Na několik dní pak bylo u šlajsny ticho a pusto. Voda byla studená, kalná, takže ne na 
koupání. Ale jak voda poklesla, byla zase průzračná, příjemně osvěžující. Dno vyčištěné 
jako kartáčem. Břehy opět ožily a prázdniny dětem přály. 

Tak jako tenkrát se pečovalo o lesy pro dřevo, tak se pečovalo o každou louku i mez 
pro trávu. Dědeček vlastnil malou louku a políčko právě u šlajsny. Dvoumetrový pás břehu 
určený k užívání veřejnosti nějakým nesmyslným zákonem nemohl přece stačit na vyžití 
mládeže. Při různých hrách každou chvíli míč padl na louku, čili tráva se udupávala. V 
neděli, když bylo u vody nejvíce lidí, dědeček po obědě poklimbával na lavici na kopečku za 
chalupou. Když se probudil křikem od vody a viděl kluky, jak mu devastují louku, vzal bič, 
zapráskal jím, na kluky snesl déšť nadávek a když se rozeběhli, pokračoval ve sváteční 
siestě. Nikdy však nekázal a nezakazovat mládeži, když se přišla průvodem napít výborné 
vody z roubené studny na sadě a z jednoho hrnku. Rumpál, řetěz a okov jen drnčely. 

Kdepak dnes. Voda už není dobrá, v řece není už průzračná. Všechno je jiné, ale ku 
prospěchu náročného lidu v tom, tehdy tak chudém kraji. Dědeček s babičkou se asi dívají 
z nebe, ve které věřili, na ten jejich bývalý majeteček a nestačí se divit. Řeka je nad šlajsnou 
vybagrovaná do hloubky coby koupaliště. Na bývalé louce a poli je parkoviště s desítkami 
vozidel, na březích stovky naháčů, ale voda jako led. Ta teplejší je uzavřena římovskou 
přehradou a pan hrázný ji pouští vrhem jen výjimečně. Přes brod, kde často šel dědeček 
pomáhat vyprostit volský povoz ze zvýšené hladiny, když Hanzalíkovi převáželi do stodůlky 
obilí, vede po betonovém mostě silnice a potrubí životodárnou vodu pro Budějovice i 
jinam. Místo úvozové cesty, kde se moji strýci, kluci Marků i já učili jezdit na kole, je 
„betonka“ vedoucí až pod přehradu a horem až ke Svatému Janu. Šlajsna je zazděná, mlýn 
už dávno nemele, řeka je spoutaná, klidná. 

Život se v tomto zapomenutém údolí změnil k nepoznání. Již se nemusí ženské 
plahočit s plnými nůšemi po strmých soutěskách, mužští nemusí tlačit trakaře p hrbolatých 
cestách. V chaloupkách, skoro v každé stodůlce je auto, motorky i malé traktory. Prostě 
mechanizace. V blízkém Velešíně je velká továrna. Spojení autobusy je do Budějovice ze 
všech stran, takže kdyby náhodou po Malši jel „konec“, těžko by hraběcí ouřadové vybrali 
těch třicet chlapů z řad nezaměstnaných jako tenkrát. 

Léto ubíhalo jako voda se vším, co k němu patřilo. Některé s čestnými bouřemi a 
povodněmi, s mokrými loukami a poli, některé tak horké a suché, že řeka vyschla, dala se v 
brodě přejít na sucho, ryby lekali v přehřátých tůních a farář shromáždil procesí zbožných 
osadníků, kteří šli do polí „ke křížku“ prosit nebe o déšť. 

V červenci byla druhá pouť. Jí předcházela slavnost Božího těla, kdy šel Římovem 
průvod s knězem pod „nebesy“, která nad ním nesli vesničtí nestoři. U silnice bylo několik 
vyzdobených oltářů, já měl na ruce navléknutý květinový věneček, který mně dělala 
babička, děvčata byla v bílém a růžovém s košíčky plnými květů a lístků, z pivoněk, které 
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sypala před procházející slávou na silnici. Tyto všechny církevní slavnosti, poutě, vzkříšení 
a ostatní mohly nerušeně probíhat kdykoliv. Tenkrát žádná auta nejezdila, snad jednou 
denně autobus z Velešína do Budějovic. 

Léto znamenalo v lesích plno borůvek, brusinek, malin a hříbků, pravých. Takové 
houby, které se dnes sbírají, ty se tam neznaly a nejedly. Otava a obilí už byly pod střechou, 
my děti jsme dotrhávaly plavky nebo poděděné trenýrky, do sucha i do vody, jediné to letní 
oblečení - a začal podzim. 

Podzim býval pro mne snad hezčí než léto. Provětraný vzduch voněl kouřem z pálené 
natě po sklizni brambor a z hořícího trní na „markovině“, kam vodili Markovi kozy na 
pastvu. Tam na strmém svahu, nad v hloubce bublajícím pstruhovým potokem jsme často 
prodřeli kalhoty při sešupech na bobku po suché trávě. 

Na obutí jsem měl dřeváky vyrobené dědečkem. Když se zespodu ošlapaly a ohladily, 
tak se na nich krásně jezdilo nejen na podzim, ale hlavně v zimě na zamrzlé řece a nebo na 
ledových strmých cestách. To byly naše brusle i lyže. Horší to bylo s botami. Do obecné 
školy v Římově jsme chodili bosí nebo v dřevácích, které jsme nechávali srovnané v 
chodbě. V bytech i ve škole jsme nosili silné vlněné ponožky, které nám pletly – vlastně 
štrykovaly maminky, jednou hladce, dvakrát obrace. Boty šněrovací nad kotníky jsme 
nosili jenom do kostela a obnošené nebo poděděné a vícekrát spravované jsem směl nosit 
až do měšťanky ve Velešíně. Cesta trvala hodinu přes Římov lesem, polem, nádherným 
strahovským údolím, přes potok a zase lesem a polem až do městečka. Déšť, sníh nebo 
rozvodněný potok u myslivny, to byly zážitky, dobrodružství. Současná mládež jezdí 
autobusem. Když zmešká odjezd, tak se omluví. Za pěkného počasí jsme si schválně někdy 
cestu ještě prodloužili.     

Pod Velešínem jsme přešli lávkou na pravý břeh Malše kolem trosek hradu, pak 
soutěskou podle řeky, u mlýna a samoty „ u Kolína“ zase přes lávku, dál k soutoku 
strahovského potoka ke srubové „Jarošově osadě mládí“. Samozřejmě, že jsme jenom nešli. 
Všechno jsme prolezli, sem a tam uklouzli, ale ta romantika dvouhodinové túry, stála za to. 
Pod Hrachovými horami ke Kladinám jsme míjeli místa místním označením jako: malé 
ostrovy, velké ostrovy, malé otoky a velké otoky podle smyček, které řeka tvořila, pak rokle 
pod „kozí dírou“ a už jsme slyšeli hukot splavu u římovského mlýna. 

Když jsme šli zkratkou a v Želivech (část Horního Římova) vešli na tehdy štěrkovanou 
silnici, jeden nakopl kámen, druhý přebral a přihrál třetímu, čili jsme kámen čutali až k 
domovům. To byla doba velké slávy české kopané a tak se kopalo všade a do všeho. Doma 
ovšem čekala kontrola obuvi v osobě táty. Když jsem se vyzu, prohlédl boty, proklepal 
kloubem prstu podrážky a ne poprvé komentoval: „Já mám tůdle perka už za Rakouska, 
podešve už má flikovaný, ale jak může kluk mít díru navrchu špičky, to nemůžu 
vypetrachtovat.“ Já jsem nebyl schopen vysvětlení, táta fotbalu nerozuměl a tak byl učiněn 
závěr, že o pouti mně „muší“ koupit nové. 

To byla již třetí podzimní pouť, slavná, na rozloučení až zas do května. Silnice vedoucí 
Římovem byla přímo nacpána poutníky a místními obyvateli. Nabídka silně převyšovala 
poptávku, kramáři halasně nabízeli své zboží, ampliony vyhrávaly nejnovější šlágry, zvony 
zvonily, prostě jak na italské tržnici. Živnostníci z Trhových Svinů měli stánky s čepicemi, 
levnými obleky a botami. Tam mě táta po slavné mši pod lipami před kostelem zvadl, 
dlouho vybíral, měřil a nakonec mně koupil boty. Myslel si a věřil, že budou lepší nežli u 
Bati. Baťa už měli tehdy ve Velešíně filiálku, velkou reklamu: Boty levné a dobré, ale místní 
lidé ještě věřili těm svým. 

Za týden přišel den, kdy jsem vyšel v nových botách do kostela. Ten den pršelo, cestou 
jsem se nevyhnul četným loužím a domů jsem nespěchal, abych si bot užil. Již před 
zouváním jsem cítil v botách mokro až to čvachtalo. A Teď to přišlo. Táta proklepal 
podrážky: Asi klepl trochu víc a papírová imitace, zcela rozmočená, opadla a bylo po 
parádě. Boty v pekle a peníze také. Reklamace my nepomohla, trhosvinenští podfukáři byli 
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schováni v anonymitě. Nežli by mně můj přešetrný táta koupil za 29 Kč baťovky, učinil toto 
historické rozhodnutí: „Klukovi nechám ušít óbuv u Felixe Římovského“, toho času 
nejbližšího ševce a příštipkáře, bytem na nábřeží. Ty boty měly překonat všechny minulé 
nedostatky a měly vydržet navěky. Však také vydržely! 

Po pár dnech na rozmyšlenou mě vzal táta k ševci Římovskému. Je nutno předeslat, 
že táta i švec byli již staří veteráni, oba špatně slyšeli a Felix, jak ho táta oslovoval, měl 
vadu řeči. Prý si v dětství ukousl špičku jazyku, ale to nikdo nedosvědčil, i když se dožil sta 
let. Takže po pozdravu a podání oboustranně ztvrdlých dlaní vznikla tato objednávka: 
„Tůdle chlapec potřebuje óbuv, aby mu vydržela, špičky, aby se neprokopaly, podrážky, aby 
se neprošlapaly, podpatky, aby se neumlátily, nohy, aby se nesešmajdaly, aby se mohly 
nosit pořád, furt.“ 

Felix, aby nemarnil čas, seděl v zasmolené zástěře na verpánku, obklopen vším 
možným nářadím a starými botami, na klíně potěhem přitaženou botu, na níž knejpem 
seřezával příštipek. Tátu částečně vyslech, povstal a pravil: „Podývej se. Flancku. Vís, ze 
sme kamaládi, tobě udelám boty, jaký potsebujes.“ Sáhl do regálu, ukázal kus kůže a děl: 
„Todleto je kůzicka jako houzvicka, to je plesovaná hlava z vola, tůdle je videt, ze bylo oko. 
Tu já ty na podlásku nedám, to je smejd, ale todle (teď ukázal jinou kůži), to s dobze 
vsimny, to je jádlo, to nemůže nykdy ploslapat. Na spicky ty psisiju tuplovanou kůzi, 
opatek okovám, na podlásky natlucu cvoky, spicky taky okovám a budes mít pokoj!“. Táta 
asi něco neslyšel, něco nerozuměl a nerušeně vyprávěl historky o mých minulých botách. 

Poté nastala další důležitá fáze. Musel jsem položit bosou nohu na papír, Felix 
naslinil tužku a obkreslil mi chodidlo, změřil výšku nártu, přičemž nám odborně přednášel, 
jak se vydělávají kůže. Táta o¨to stejně nezaregistroval a tak se kamarádi načas rozloučili. 

Když jsme byli po měsíci na prubě (zkoušce), tak táta ještě pro jistotu poznamenal: 
„Udělej mu, Felixi, boty dost velký, kluk roste, ať mu dlouho vydrží.“ Na to měl Felix svůj 
argument, který táta asi přeslech. „Dyz je bota malá, tak se lozslápne a dyz je velká, tak do 
ní kluk doloste“. 

Za další měsíc jsme šli pro obuv. Na neštěstí za tu dobu, jak jsem pořád běhal po těch 
kamenitých cestách a lesních krpálech, nohy se mně jaksi rozcáply a ztvrdly. Měl jsem 
problém obout se do nových nepoddajných bagančat a poznamenal jsem, že mě boty tlačí. 
Na to Felix odpověděl: „Dyt sem zíkal, ze se to namocí a potom se loslápnou.“ Táta bez 
komentáře zaplatil 60 Kč. To mohly být dvoje a lepší. Nežli jsem došel v nových botách 
domu, měl jsem nohy jak opařené a samé puchýře, takže boty se daly na půdu. Jestli je 
myši nerozkousaly, jsou tam dodnes. 

To již vítr foukal ze strnišťat, kopaly se brambory, hlavní produkt tohoto chudého 
kraje. Tenkrát bylo k přežití zimy nutné mít zásobu brambor, bečku naloženého zelí, nějaký 
ten pytel žitné mouky, v komíně uzené a kolem chalupy nařezané dříví. 

Přešly svátky Dušiček s tou smutnou krásou hřbitova, posvícení s koláči a přišli první 
poslové zimy, skotačivě poletující sněhové vločky. Já měl ušetřené korunky od strýčka 
Vény a jednou jsme se s maminkou vydali na cestu do Budějc a tam jsem si koupil u Bati 
gumové holínky s vložkou a teplými ponožkami. To bylo při cestách do Velešínské 
měšťanky  úplné blaho. Holínky vydržely závěje sněhu, plískanice, sjezdy po zledovatělých 
pěšinkách a prorážení ledu na strahovském potoce až do jara. 

Tyto zážitky a mnoho jiných provázely mé chudé dětství v té době krizové do roku 
1935, kdy jsem toto tak romantické údolí již napořád opustil, abych se tam pak po létech 
rád vracel na dovolenou se svými dětmi. 

Někdy lituji svá vnoučata trávící své mládí v parádním oblečení a obutí, v parádním 
bydlení v parádním paneláku na pustém sídlišti. 

     Proto buď veleben ten líbezný kout u šlajsny, té jihočeské země zamyšlené. 
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VÝSTAVY – GALERIE OBCE – „I“ CENTRUM 
27.4. Zahájení letní sezóny 

Zikmund Josef, obrazy – krajiny   vernisáž v 18,00 hod. 
18.5.   Skuhra  Jiří,  fotografie               -    „    - 

8.6. Čajková Libuše, Erhart Jan, obrazy, plastiky, loutky   -    „    - 
29.6.   Balek Josef - volné sdružení Jižních Čech          -    „    - 
   (otevírací doba květen – ½ června Pá 13,00–17,00; So, Ne  10,00–16,00 hod.) 

  
MUZEUM ROUBENKA 

Otevírací doba: 
So, Ne + svátky     10,00-12,00 hod.  13,30-17,00 hod. 
Od června Pá, So, Ne 10,00-12,00 hod.       13,30-17,00 hod. 
 

DIVADLO 
16.8.   „Kráska a zvíře“  - otáčivé hlediště Č. Krumlov 
 (lístky je možné zamluvit se zálohou 100,- Kč. na OÚ) 
 

RŮZNÉ 
30.4. Stavění májek 
  5.5.   Položení kytice u pomníku padlých 

6.5. Jarní římovská pouť  
Mše svaté v 7,15 a 9,00 hod, slavnostní mše v 11,00 hod. 
Celebruje generální vikář P.Jan Baxant 
14,30 Svátostné požehnání 

12.5.    Oslava Dne matek v Dolní Stropnici 
21.5.–22.5. Pobyt dětí z partnerské obce Albrechtsberg 
26.6. Římovské pašije – Křížová cesta 
 (závazek našich předků za ukončení moru v obci) 

8.7. Letní Mariánská pouť 
INZERCE 

• Obec Římov přijme do pracovního poměru pracovníka na pomocné práce (úklid, údržba, 
opravy obecního majetku). Vhodné i pro důchodce. Bližší informace u starosty obce. 

• Seniorský dům ve Straňanech přijme pracovnice pro práce v tomto domě.  
Směny 7 – 19 hod., jeden týden 3 x, druhý týden 4 x.  Informace na tel. 777661949 

 
HOKEJBAL 

Pekárenská   :  VCHS A   5  :  3   Falcon     :  VCHS B   4  :  2 
 VCHS A   :  Orel  A   0  :  4   VCHS B   :  Mucky Pup   3  :  5 
Dobrá Voda A   :  VCHS A     15  :  2    HC Paluba   :  VCHS B   8  :  3 
VCHS A   :  Velešín A   3  :  3    VCHS B   :  Nové Vráto   4  :  5 
VCHS A   :  Alpynisch   1  :  4    Fl. Eleph.   :  VCHS B   4  :  4 
Křenovice  A   :  VCHS A   3  :  8    VCHS B   :  Křenovice B 2  :  5 
VCHS A   :  Krasejovka   4  :  4    VCHS B   :  Sb. Devils   6  :  3 
Čejkovice   :  VCHS A   9  :  0    Santos     :  VCHS B   3  :  1 
VCHS A   :  HBC Plav A  1  :  11   VCHS B   :  Long Cash A 1  :  3 
Krumlovská   :  VCHS A   5  :  0    Fosbeton   :  VCHS B   6  :  2  
VCHS A        celkově 8. místo.   VCHS B    celkově 10. místo  
 
Zápasy play-off 
VCHS A          :  Krasejovka     1  :  15         Krasejovka   :  VCHS A  5  :  0k.  
 
_____________________ 
Vydává OÚ Římov, PSČ 373 24, tel. 387 987 236. Registrováno pod evidenčním číslem MK ČR E 10040. 
Neprodejné. Redakce: J. Carda. Příspěvky jsou přijímány v jakékoliv formě (e-mail: evba@pf.jcu.cz).  
Otištěné příspěvky nemusí vyjadřovat stanovisko redakce.  
Uzávěrka příštího čísla 23. června 2007. 
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